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Reducerea facilitatilor din domeniul constructiilor ar putea trimite peste hotare

specialistii (federatie constructii)

Reducerea facilitatilor fiscale din domeniul constructiilor, respectiv diminuarea plafonului de la 30.000 lei,

la 10.000 de lei, ar putea trimite peste hotare specialistii, a afirmat miercuri Adriana Iftime, director

general al Federatiei Patronatelor Societatilor din Constructii (FPSC).

 

"S-a ajuns acum la concluzia: coborâm pragul acesta de facilitati fiscale de la salariu de 30.000 lei la 10.000 lei. Ce

am facut cu asta? Pur si simplu am actionat asupra salariilor inginerilor, a specialistilor, a sefilor de echipa, adica a

persoanelor care sunt extraordinar de importante într-un proces economic. Ce facem? Îi trimitem peste hotare si îi

stimulam sa plece tot timpul pe cei mai buni? Asta este ceea ce cred ca se va întâmpla într-un viitor foarte apropiat

daca mediul politic nu va întelege ca trebuie sa stea la masa de vorba cu mediul economic", a mentionat Adriana

Iftime.

 

Ea a subliniat ca, pentru mediul de afaceri, a nu avea predictibilitate mai ales în legislatia privind fiscalitatea "este

un lucru foarte, foarte grav".

 

La rândul sau, Emilian Duca, membru al Camerei Consultantilor Fiscali din România, a explicat ca sunt câteva

modificari propuse care se pare ca nu vor aduce venituri suplimentare si mai degraba vor irita anumite industrii.

 

"Vorbim aici, pe de o parte, de reducerea facilitatilor din domeniul constructiilor si industria alimentara si

agricultura, unde se diminueaza plafonul de la 30.000 lei - plafonul maxim la care se pot aplica scutirile de impozit

si de contributie de asigurari de sanatate - la 10.000 de lei, o valoare care nu este usor de atins de catre cei din

sectorul respectiv dar, în acelasi timp, nici nu cred ca vor produce efecte spectaculoase din punct de vedere al

încasarilor", a precizat Emilian Duca.

 

Directorul general al FPSC a subliniat ca este vorba despre facilitati acordate angajatilor din constructii si nu

"cadouri pentru firmele de constructii".

 

"Sigur ca are o istorie aceasta Ordonanta 114 prin care constructorilor li s-au acordat aceste facilitati. Este vorba

despre facilitati acordate angajatilor din constructii - si vreau sa întaresc aceasta idee. Nu s-au facut niste cadouri

firmelor de constructii. Sunt facilitati aplicate pe salariile angajatilor. De ce s-a întâmplat acest lucru? La finalul lui

2018 am semnat un acord cu Guvernul României prin care constructiile au fost declarate sector prioritar pe

urmatorii 10 ani. De ce? Pentru ca România este o tara care are nevoie înca de foarte multe investitii si pentru ca la

nivelul lui 2018 ponderea constructiilor în PIB scazuse, cred ca era în jur de 3,5 - 3,7% din PIB, adica foarte,

foarte jos", a explicat Adriana Iftime.

 

Ca termen de comparatie, directorul general al FPSC a facut referire la anii 2009 - 2010, când constructiile

ajunsesera sa reprezinte circa 11% din PIB, un nivel care ar trebui sa fie si în prezent.

 

"Suntem o tara care are nevoie de foarte multe investitii. Care a fost rezultatul aplicarii acestor facilitati fiscale si

declararea unui salariu minim în constructii ceva mai mare decât în economie? Am avut o crestere atât în ceea ce

priveste numarul de angajati - astazi avem cu aproape 150.000 de angajati mai multi în constructii fata de 2018", a

mai spus Adriana Iftime.

 

Ea a precizat ca, în 2018, România avea peste 200.000 de angajati în constructii, iar în prezent sunt în jur de

430.000.
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"Este un lucru care trebuie sa spuna foarte mult, în conditiile în care toata lumea se plânge de criza de forta de

munca. Am urmarit si am solicitat ANAF, în mod oficial, sa ne prezinte care este situatia încasarilor la bugetul de

stat - încasarilor de taxe si impozite din sectorul constructii - a crescut cu peste 12 procente. Oare, daca ceva

functioneaza, de ce sa renuntam la acest ceva care functioneaza?", a mai spus Adriana Iftime.

 

Ea a mentionat ca explicatiile din zona politica, din zona guvernamentala si parlamentara au fost ca "nu este etic,

ca nu este moral ca un sector al economiei sa beneficieze de niste lucruri si celelalte nu".

 

"Da, aparent asa este, dar oare este corect ca, în aceasta piata unica europeana, un muncitor care lucreaza în

România si toarna un metru cub de beton si primeste 100 de lei, daca se duce si lucreaza în Germania, Austria sau

în orice alta tara primeste 300 de lei, cum tratam acest concept de egalitate, de moralitate, de piata concurentiala,

de piata unica si asa mai departe? Trebuie facut ceva. Sigur ca alte sectoare de activitate pot sa gândeasca la fel ca

noi si, iata, ca în urma cu circa doua luni, un alt sector de activitate beneficiaza de aceste facilitati. Oare nu cumva

impozitarea, fiscalizarea pe salarii este mult prea mare în România? Oare nu trebuie umblat în alta parte sau, daca

se poate umbla acolo - dat fiind ca întreaga noastra economie se pare ca are niste probleme, nu trebuie început de

undeva ca sa se repare si sa se între într-o linie ascendenta?", a adaugat directorul general al FPSC. 
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